
مشکلی برای ادامه کار سرمربیان 
تیم های ملی کشتی تا المپیک نیست

محمد ابراهیم امامی با بیان اینکه حضور سرمربی تیم 
ملی کشتی آزاد در جلسه اخیر با رئیس فدراسیون کشتی 
به تمام حواشی ایجاد شده پایان داد، گفت: مشکلی برای 
ادامه کار سرمربیان تیم های ملی تا المپیک وجود ندارد. 
س��خنگوی فدراسیون کش��تی در گفت وگو با ایسنا، در 
پاسخ به این سوال که با توجه به صدور مجوز آغاز فعالیت 
برخی رشته های ورزشی، آیا وضعیت آغاز تمرینات کشتی 
مشخص شده یا خیر، اظهار کرد: از آنجا که کشتی ورزشی 
پربرخورد و فیزیکی محسوب می شود، هنوز زمانی برای آغاز 
تمرینات این رشته مشخص نشده و منتظر تصمیم ستاد 
مبارزه با کرونا در ورزش هستیم. اخیرا ۳۰ رشته ورزشی 
کم برخوردتر اجازه فعالیت خود را دریافت کرده اند و فکر 
می کنم با توجه به کاهش شیوع کرونا، کشتی نیز بزودی 
مجوز شروع تمرینات را دریافت کند. وی در ادامه درباره 
حضور غلامرضا محمدی، سرمربی تیم ملی کشتی آزاد 
 در جلسه با علیرضا دبیر پس از قهر محمدی و حواشی ای

که حتی احتمال قطع همکاری با س��رمربی تیم  ملی را 
نیز مطرح کرده بود، گفت: قهری در کار نبود که بخواهند 
آشتی کنند. گلایه هایی به وجود آمده بود که خوشبختانه 
با آمدن غلامرضا محمدی به جلس��ه فدراسیون کشتی 
حل شد. هیچ مشکلی برای ادامه همکاری با وی نیست و 
سرمربیان تیم های ملی طبق روال عادی به فعالیت خود 
ادامه می دهند. امامی در پاس��خ به این سوال که پس با 
این اوصاف باید نسبت به حضور بنا و محمدی در راس 
تیم های ملی تا المپیک توکیو اطمینان داش��ته باشیم، 
خاطرنشان کرد: هم بنا و هم محمدی مثل همیشه کار 
خود را انجام می دهند و مشکلی وجود ندارد. برنامه ریزی 
فدراسیون کشتی نیز برای حضور پرقدرت تیم های ملی 
در المپیک است کما اینکه ابلاغی هم که به این دو عزیز 

شده تا پایان المپیک است. 

راز ماندگاری ژنرال!
ادامه از صفحه اول

س�ه( تحمی��ل هزینه و خس��ارات گزاف به کش��ور با 
حذف کارت سوخت و افزایش قاچاق سوخت و سپس 

راه اندازی مجدد کارت سوخت
چهار( وجود دستگاه کارت خوان در دفتر وزارت 

پنج( ناکارآمدی در انعقاد قرارداد های میادین مشترک 
گازی و نفتی

 شش( تکیه بر صادرات نفت خام، بی توجهی به توسعه 
پالایش��گاه ها و پتروشیمی ها و نادیده  گرفتن صادرات 

فرآورده های با ارزش افزوده بالا
هفت( نداشتن اهتمام عملی برای مقابله با تحریم ها و 
بستن روزنه  های موجود جهت بی  اثر کردن آنها)طبق 

نامه 72 تن از نمایندگان مجلس به سران قوا(
هشت( بی توجهی به سرمایه ها و تولیدکنندگان داخلی.

این موارد تنها بخشی از عملکرد بیژن نامدار زنگنه 
در وزارت نفت اس��ت و بحث درباره کرس��نت، توتال، 
اس��تات اویل و س��ایر مواردی که برای جلوگیری از به 
درازا کش��یدن نوشتار از آنها صرف نظر می کنیم، خود 

مقال و مجال دیگری می طلبد. 
استخدام نمایندگان! ■

مع الوصف برای رس��یدن به پاسخ پرسش مطروحه 
در ابتدای نوشتار می توان درک کرد هیچ وزیری با این 
کارنامه نمی تواند همچنان بر کرسی وزارت تکیه زده و 
کار او به استیضاح نکشد؛ مگر عوامل دیگری همچون 
استخدام نمایندگان در وزارت به داد جناب وزیر برسد. 
رویه اس��تخدام نماین��دگان در وزارت نفت در این 
سال ها به یک امر عادی جهت حفظ صندلی وزیر تبدیل 
شده که اسامی این نمایندگان با یک جست وجوی ساده 
قابل دسترس��ی است. این روند تا آنجا پیش رفته که 
برخ��ی نمایندگان مجلس دهم هم که مدافع عملکرد 
زنگن��ه در مجلس بودند، به اس��تخدام این وزارتخانه 
در آمده اند که در بین آنها فرد اصلاح طلبی وجود دارد 
ک��ه یکبار در دوران ژن��رال زنگنه به وزارت نفت کوچ 
کرد و بازنشسته نیز شد اما اکنون دوباره عزم رفتن به 

این وزارتخانه کرده است. 
با این همه به نظر می رسد اتفاقات اینچنینی لزوم 
توجه بیشتر نهادهای نظارتی را می طلبد تا این موارد 
مورد واکاوی و بررس��ی قرار گیرد و این گونه نش��ود 
که برخی  آقایان با دادوس��تد ، همیش��ه وزیر باشند و 
نمایندگان ب��رای اس��تخدام در وزارتخانه ها، به جای 

وکیل مردم، وکیل وزیر در مجلس باشند. 
*فعال سیاسی-رسانه ای و تحلیلگر حوزه نفت

خبر

ورزشی

دیدگاه

3 بازیکن تیم لیگ یکی »هوادار« کرونا گرفتند
بازیکنان، مربیان، مدیران و عوامل باشگاه هوادار زیر نظر کادر پزشکی باشگاه صبح روز شنبه در مجموعه ورزشی 
خیریه عمل تهران، تست های چند مرحله ای سلامت خود بویژه درباره کرونا را پشت سر گذاشتند که نتیجه 
آزمایش ۳ بازیکن هوادار مثبت اعلام شد. 

زه�ره فلاح زاده: س��قوط آزاد و پرواز در ارتفاع چند هزار 
متری در ایران طرفداران بی شماری دارد اما خبرهای این 
رشته ورزشی مهیج در گرد و غبار برخاسته از ورزش های 
پرطرفدار گم می شود و معمولا جایی بین تیترهای ریز و 
درشت رسانه ها ندارد. مثلا کمتر کسی می داند به واسطه 
نوس��انات نرخ ارز و افزایش بی رویه قیمت دلار، نفس های 
این رش��ته و دیگر ورزش های هوایی به ش��ماره افتاده و 
سایه س��نگین تحریم، آس��مان را برای پرنده های ایرانی 

ابری کرده است.
»مه��دی نقدی پری« اولین ایرانی س��اکن کش��ور که 
گواهینام��ه بین المللی آموزش چتربازی و س��قوط آزاد از 
هواپیما به روش های نوین را دارد، یکی از کس��انی اس��ت 
که مدت هاس��ت برای عبور از تحریم ها و کس��اد نش��دن 
بازار ورزش های هوای��ی در ایران تقلا می کند. او می گوید 
بتازگی یک تیم تخصصی تشکیل داده تا لباس های سقوط 
آزاد و چتربازی در داخل تولید ش��ود و با مارک ایرانی در 
دسترس علاقه مندان قرار گیرد »تولید تجهیزات چتربازی 
و سقوط آزاد در انحصار چند کشور از جمله روسیه، ایتالیا، 
فرانس��ه و بویژه آمریکاست و به واس��طه اعمال تحریم ها، 
تهیه آنها برای پرنده های ایران دشوارتر از قبل شده است. 
این تجهیزات ش��امل وینگسوت یا همان لباس های بالدار، 
چتر پرواز، ارتفاع سنج، کلاه مخصوص و... است و تهیه آنها 

برای ایرانی هایی که می خواهند دوره های آموزشی پرواز را 
پشت سر بگذارند آسان نیست. قیمت تجهیزات وینگسوت 
و س��قوط آزاد مث��ل هر کالای دیگری ک��ه به قیمت دلار 
وابس��ته اس��ت، در یک بازه زمانی 1/5 ساله 4 برابر شده و 
با همین قیمت های سرس��ام آور هم در بازار موجود نیست. 
به همین دلیل به اتفاق گروهی از دوستان به فکر افتادیم 
این تجهیزات را در ایران تولید کنیم«. تجهیزات س��قوط 
آزاد و وینگس��وت از مبتدی تا حرفه ای بین 7 تا 15 هزار 
دلار برچس��ب خورده و طبیعی اس��ت که پرداخت چنین 
هزینه های گزافی در توان بسیاری از جوانان ایرانی که رویای 
پرواز در ارتفاع چند هزار متری را دارند نیست. نقدی پری 
در س��الی که »رونق تولید« نامگذاری شده، راه اندازی خط 
تولید چتر پرواز و وینگس��وت در ایران را دور از دس��ترس 
نمی داند: »ما در زمینه تولید تجهیزات پرواز مثل بسیاری 
از حوزه های دیگر می توانیم از تحریم ها عبور کنیم و روی 
پ��ای خودمان بایس��تیم. تولید این تجهیزات با برچس��ب 
مل��ی از خروج ارز جلوگیری می کن��د و یک بار دیگر عزم 
و اراده جوان ه��ای ایرانی ب��رای عبور از تحریم ها را به دنیا 
نشان خواهد داد. اگر حمایت های لازم شکل بگیرد، اولین 
 تجهیزات پروازی تولید داخل را می توان ظرف 6 ماه آینده با

یک سوم قیمت نمونه های آمریکایی به مرحله تولید رساند«. 
پرنده وینگسوت و مربی سقوط آزاد، بومی سازی تجهیزات 

پرواز را یک قدم بلند برای علاقه مند کردن 
جوان��ان ایرانی به این رش��ته ورزش��ی 

می داند: »هدف اصلی من، ایجاد یک 
بستر مناسب برای زنده ماندن این 
رشته ورزش��ی در ایران است. در 
حال حاضر آمریکایی ها و روس ها 
در س��قوط آزاد و وینگسوت حرف 

اول را در دنیا می زنند اما ما هم باید 
پیشرفت کنیم و جهش داشته باشیم. 
تنها درخواست من از مسؤولان این 
اس��ت که م��ا را در این امر همراهی 
کنن��د و ب��رای ص��دور مجوزه��ای 
تولی��د و گواهینامه ه��ای مربیگ��ری 
بیش��تر هم��کاری کنند. متاس��فانه 

انجمن ورزش های هوایی، سال هاس��ت 
گواهینامه مربیگری چتربازی و سقوط 
آزاد صادر نمی کند. از مسؤولان وزارت 
ورزش و جوانان می خواهم به گونه ای 
عم��ل کنند که ورزش ه��ای هوایی 
بوی��ژه چتربازی و س��قوط آزاد در 
 ایران رش��د کند و در مسیر صحیح

 قرار گیرد«.

مهدی نقدی پری، پرنده ایرانی از شکستن انحصار آمریکا و اروپا در تولید تجهیزات سقوط آزاد می گوید

واز  با بال های ایرانی پر

زمانی که وزارت ورزش برای حل مش��کل ش��کایت پرتعداد 
خارجی ها، علیه 2 باش��گاه پرطرفدار ایرانی به س��اده ترین و در 
عین حال بی مس��ؤولیت ترین جواب رسید، انتظار می رفت این 
حک��م با واکنش قاطع اهالی فوتبال رو به رو ش��ود اما ش��اهد 
استقبال از آن شدیم، آن هم از سوی استخوان خرد کرده هایی 
همچون حسین کلانی. در بین کارشناسان فوتبال و آنهایی که 
 با قلم، آسیب شناسی می کنند هم افراد قابل توجهی این طرح را

در مجموع مثبت ارزیابی کردند. س��وال این اس��ت: چرا؟ پاسخ 
دم دس��تی، حجم بالا و افسارگس��یخته دلالی و شارلاتانیسمی 
است که تا مغز استخوان در این انتقال ها نفوذ کرده و پول های 
باد آورده ای را نصیب نافوتبالیست ها و دلالانی می کند که دکترای 

کلاهبرداری فوتبالی دارند. 
ترجمان ساده ترش این است؛ پول فوتبال ایران را فقیر کرد. 
دلیل��ش هم دقیقا پیش روی ماس��ت. در دهه ه��ای 6۰ و 7۰ 
خورشیدی هیچ نشانی از بازیکن خارجی در لیگ آماتور ما نبود 
اما در اوایل دهه 8۰ و متعاقب آن اضافه شدن پیشوند حرفه ای 
به لیگ ایران، کم کم پای آن سوی آبی ها به ایران باز شد. اوایل 
خارجی های بسیار خوبی به فوتبال ما آمدند اما هر چه گذشت 

نسبت شان به بنجل ها کمتر و کمتر شد. 
بازگردی��م به ط��رح وزارت ورزش برای س��رخابی ها. صورت 
مسأله این اس��ت؛ هم اکنون استقلال و پرسپولیس پرونده های 
زیادی در اتاق شکایت فیفا دارند که در اکثر آنها طرف ایرانی در 
زمان تعیین شده نتوانسته است حق و حقوق بازیکنان و مربیان 
خارجی شان را بدهد و نتیجه، این حجم وحشتناک شکایت ها شده 
اس��ت. وزارت ورزش که مالکیت 2 تیم را در اختیار دارد ناگهان 
تصمیم گرفت به صورت موقت )پایان لیگ نوزدهم( جذب بازیکن 
خارجی را برای این دو تیم ممنوع کند. این طرح چه موافق هایی 
دارد و چه مخالفانی؟ طبیعتا بازیکنان ایرانی از این طرح حمایت 
می کنند، چون در نبود رقیب خارجی، فضا برای یکه تازی آنها مهیا 
می شود. مربیان اما چندان موافق نیستند چون طبیعتا بازیکن 
خوب خارجی بعضا می تواند یک تنه وضعیت را برای آنها تغییر 
دهد. مثلا بود و نبود شیخ دیاباته برای استقلال تقریبا به معنای 
برد و باخت است. این مهاجم در 7 بازی به واسطه مصدومیت در 
ترکیب این فصل آبی ها حضور نداشت که 2 شکست و 5 تساوی 
حاصلش بود. در بین کارشناسان هم تقریبا وضعیت پایاپایی بین 
موافق��ان و مخالفان وجود دارد که هر یک از منظر خود به این 
قضیه نگاه می کنند. عده ای اعتقاد دارند ایران آنقدر پتانس��یل 
بازیکن جوان و خوب دارد که ورود هر خارجی می تواند به بهای 
دیده نشدن این استعدادها تمام شود. اما مخالفان طرح را 2 دسته 
تشکیل می دهند؛ عده ای که بسته شدن پنجره فوتبال ایران به 

روی خارجی ها را یک عقبگرد می دانند و در جبهه دیگر دلالانی 
که نان شان در ورود این بازیکنان است. از این رو مخالفت با این 

طرح احتمال متهم شدن به دلالی را برای خیلی ها در بر دارد. 
فرصتی که از دست رفت ■

نوسان قیمت ارز در چند سال اخیر شدت یافته و متاسفانه 
ریال نسبت به 4 سال قبل ارزشش را چند برابر از دست داده اما 
زمان��ی که ارزش دلار زیر 4-۳ هزار تومان بود، قیمت بازیکنان 
ایرانی به ریال به گونه ای تمام می شد که براحتی تیم ها می توانستند 
خرید های بالای 5۰۰ هزار دلاری انجام دهند. قیمت بازیکن خوب 
ایران��ی 2 میلیارد بود و ب��ا دلار ۳ هزار تومانی براحتی بازیکنان 
خوبی با 5۰۰ هزار دلار به فوتبال ایران می آمدند یا می توانستند 
بیایند! خارجی ها برخلاف کشورشان مجبور نبودند اینجا مالیات 
چندان زیادی را پرداخت کنند و بعضا در قراردادشان قید می شد 
پرداخت مالیات به عهده باش��گاه است. یکی از بازیکنان مطرح 
ایران که س��ابقه حضور در بوندس لیگا را دارد بعد از بازگشت به 
 فوتبال ایران در مصاحبه ای مدعی شد وقتی چند بازیکن ۳۰ ساله
و شاخص بوندس لیگا متوجه شدند در فوتبال ایران سالانه می شود 
5۰۰ تا 6۰۰ هزار دلار درآمد داشت و بخش کمی از این مبلغ به 
عنوان مالیات کسر می شود، خواستار حضور در فوتبال ما شدند. 
این در حالی اس��ت که متاس��فانه به جای حضور این بازیکنان 
نسبتا سرشناس اما ۳۰ سال به بالا، در اکثر مواقع شاهد حضور 
بازیکنان ناشناس و بی کیفیت بوده ایم. شیخ دیاباته چگونه وارد 
فوتبال ما شد؟ هیچ دلالی به اتاق مدیرعامل استقلال نیامد، بلکه 
استراماچونی از قیمت، کیفیت و سن شیخ مطلع بود و وقتی متوجه 
شد باشگاه استقلال می تواند تا 5۰۰ هزار دلار هزینه کند بلافاصله 
شیخ را به استقلال آورد؛ بازیکنی که حضورش در ترکیب اصلی به 
معنای پیروزی آبی ها بود و هرگاه مصدوم شد کشتی استقلال به 
گل نشست. میلیچ هم تقریبا با وضعیتی مشابه دیاباته به استقلال 

آمد و از ستاره های این فصل آبی ها بود.
حض��ور کوتاه مدت اس��تراماچونی و 2 خریدش نش��ان داد 
چگونه حلقه دلالی موجب ش��ده ما نتوانیم حتی با 5۰۰ هزار 
دلار خرید معقولی داش��ته باش��یم. به قیمت ارز در امروز نگاه 
نکنی��د. دلار تا س��ال 96 زی��ر 4 هزار تومان ب��ود و بعد از یک 
دوره پرتلاط��م در کان��ال 12 هزار توم��ان آرام گرفت. کالدرون 
برخلاف اس��تراماچونی هنر خرید با 5۰۰ هزار دلار را نداش��ت 
و بدون هیچ ش��ناختی از جونیور، یکی از بدترین خارجی های 
تاریخ فوتبال ایران را برای نیم فصل به پرس��پولیس قالب کرد. 
 قصد مقایس��ه کالدرون و اس��تراماچونی را نداریم، بلکه مقایسه

۳ خرید با ارقامی تا سقف 5۰۰ هزار دلار بود. 
 فساد را در مدیریت جست وجو کنید ■

سوای کیفیت خارجی ها، بحث نفوذ دلالی و آوردن بازیکنانی 
که اصولا فوتبالیست حرفه ای نیستند، موضوع مهمی وجود دارد 
که باعث خلق این پرونده ها علیه فوتبال ما شده است. مگر موفق تر 

از برانکو در طول تاریخ باشگاه قرمزها، مربی خارجی دیگری وجود 
دارد؟ مگر نیلس��ون کوریرا چند سال قبل، بد برای پرسپولیس 
دروازه بان��ی کرد؟ پس چرا باید آنها پرونده ای علیه فوتبال ما در 
فیفا باز کنند؟ جواب ساده است؛ پول شان را می خواهند. مشکل 
بزرگ فوتبال ما در این پرونده ها دلالان نیستند، بلکه مدیرانی 
هستند که چند صباحی روی صندلی مدیریت باشگاه می نشینند 
و خیال شان جمع است که هر تعهدی را امضا کنند فردا روز که 
رفتند قانون سراغ آنان نمی آید و این باشگاه است که باید تاوان 
دهد. خیانت بزرگ و تاریخی را چه کسی در حق برانکو کرد؟ جز 
ایرج عرب که گمارده مستقیم شخص وزیر ورزش بود. چه کسی 
باید در اولین قدم برای رهایی از هرگونه جریمه  ای، حق و حقوق 
کامل برانکو را پرداخت می کرد؟ عرب رفت و سوال این است: چرا 
محمدحسن انصاری فرد فقط زمان سوزاند و هیچ تلاش واقعی 

برای پرداخت حقوق برانکو نکرد؟
مدیریت اس��تقلال که می دانست اگر شفر شکایت کند هم 
پولش را می گیرد و هم جرایمی برای باش��گاه استقلال از سوی 
فیفا تراشیده می شود، چرا طلب مربی سابق اش را پرداخت نکرد؟ 
نگاهی به پرونده ها بیندازید. مش��کل فقط بنجل ها و بازیکنان 
دلال آورده نیستند. تقریبا هر خارجی ای که اینجا آمده به حق و 
حقوقش نرسیده و مجبور شده از کانال شکایت اقدام کند. نوبرانه 
این جریان هم امروز مارک ویلموتس بلژیکی است که اگر موفق 
شود جریمه 6 میلیون یورویی را از ایران نقد کند، آن وقت باید 

برای این فوتبال خون گریست. 
اگ��ر یک بار و فقط یک بار، یک مدیر باش��گاهی مجبور بود 
از جیب جریمه دیرک��رد پرداخت حق و حقوق یک خارجی را 
پرداخت کند و در صورت نداشتن توان مالی، راهی زندان شود، 

شاید وضعیت فوتبال ما امروز 18۰ درجه متفاوت بود. 
برای حل مشکل پول های کثیف، دلالی و زد و بندهای پنهان 
در فوتبال ایران، راهکاری به اسم ورود نیروهای امنیتی وجود دارد 
که در طول یک سال می شود ریشه خیلی از پلشتی ها را به راحتی 
خشکاند. اما معضل بزرگ تری وجود دارد که دیگر با قوه قهریه و 
کارهای پلیسی نمی توان آن را رفع و رجوع کرد؛ مشکلی به اسم 
نداشتن مدیریت پاسخگو. در جنگ رسانه ای 2 مدیر سابق باشگاه 
پرسپولیس، یکی از آنها علیه دیگری دست به افشاگری عجیبی 
زد. یکی از آنها گفت؛ همین آقا به من می گفت مدارک را امضا 
کن و برو، ما که همیشه ماندنی نیستیم، مدیر بعدی باید پاسخگو 
باشد! این همان حلقه نامرئی فساد در فوتبال ماست؛ مدیرانی که 
می گویند تا هس��تیم جیب مان را پر می کنیم و به اندازه مکفی 
مشهور می شویم. شهوت معروف شدن مان ارضا می شود و بعدش 
هم می رویم و بعدی باید پاسخگو باشد. اگر چند تای آنها همانند 
مفس��دان اقتصادی ای که این روزها عکس شان در دادگاه، بدون 
پوشاندن چهره در رسانه ها منتشر می شود، انتشار پیدا کند، شاید 

اوضاع برای همیشه تغییر کند.

 چگونه جریان دلالی و مدیریت ناکارآمد 
باعث تصویب قانون منع جذب خارجی ها شد؟
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     هر خرید بد یعنی دلالی؟     
یک نکته بس�یار مهم را باید قبول کرد و در مبارزه 
با جریان دلالیس�م کثیف مراقب بود؛ اگر یک بازیکن 
خارجی نتوانس�ت انتظارات را برآورده کند نباید به آن 
برچسب دلالی زد. نمونه ها برای مثال در فوتبال ایران و 
جهان فراوان است. فرگوسن زمانی با مشاوره کی روش 
یک بازیکن پرتغالی به نام پله را با رقم 10 میلیون پوند 
برای یونایتد خریداری کرد که این بازیکن هرگز چهره 
نشد و بعدها گاردین در مقاله ای مدعی دلالی کی روش و 
فرگوسن در این انتقال شد که با شکایت این دو، گاردین 
در دادگاه محکوم شد. در فوتبال ایران، برانکو بازیکنان 
خارجی متعددی را به خدمت گرفت که در بین شان بشار 
رسن، بودیمیر، مامیچ و رادوشوویچ نمره قبولی گرفتند 
اما 2 اوکراینی هرگز نتوانستند موفق شوند. از همه بدتر 
آنتونی گولچ بود که بدون بازی انجام داده هزینه کلانی 
روی دوش قرمزها گذاش�ت. در اس�تقلال هم وضعیت 
تقریبا به همین شکل بود. شفر بازیکنان افت کرده ای 
مثل نیو مایر و الحاجی گرو را گرفت و استقلال مجبور 
شد در نیم فصل با دادن مبلغ قابل توجهی با آنها فسخ 
کند اما پاتوسی یک فوق ستاره بود که بعد از آنها آمد. 
بارسا با خرید کوتینیو و دمبله منتظر درخشش این دو 
بود اما نتیجه چه شد؟ مثال بسیار زیاد است اما یک نکته 
مهم هم وجود دارد که کمتر به آن پرداخته شده است؛ 
چرا اکثر خارجی ها که به تیم های دیگری جز استقلال و 
پرسپولیس می روند، تقریبا به اندازه قیمت شان می ارزند 
و بعضا پیشرفت هم می کنند اما در سرخابی ها وضعیت 
به مثابه تخم مرغ شانس�ی است؟ یا ستاره هایی در حد 
تیام، پاتوسی، شیخ و بشار رسن هستند یا فجایعی در 
حد بویان نایدنوف، جونیور براندائو و خیلی های دیگر. 
این خریدها در عین شگفتی بعضا در یک زمان و توسط 
یک مربی انجام شده است. مثلا تیام با بویان آمد. دلالی 
وجود دارد و در آن تردیدی نیست اما این نکته مهم را 
هم باید در نظر گرفت که بازیکنان خارجی در تیم های 
دیگر ایران زمان کافی برای نشان دادن قابلیت های خود 
را دارند. نمونه های دم دستی و خوب این موضوع گادوین 
منشا و کی روش استنلی هستند. منشا ستاره پیکان بود 
و حتی در سال اول هم در پرسپولیس خوب ظاهر شد اما 
در سال دوم نه در پرسپولیس خوب کار کرد و نه استقلال. 
کی روش در ذوب خوب بود و در سپاهان عالی اما اگر بر 
فرض مثال فصل بعد به پرسپولیس بیاید و دیگر خبری از 
 فوتبال سانتر محور و هوایی قلعه نویی در تیم گل محمدی

نباشد، شاید او نیز به سرنوشت منشا دچار شود. 
در مجموع باید همه جوانب یک طرح را در نظر گرفت 
و برای مقابله با جریان دلالی راه درس�ت را پیش رفت. 
اگر مربی و مدیر یک باشگاه، نگاه درستی به خرید های 
خارجی داش�ته باش�ند، محال اس�ت امثال دی کارمو، 

جونیور، بویان و الحاجی گرو پول مفت به جیب بزنند. 


